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Protokół Nr XXXVII/2022 

XXXVII sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 27 stycznia 2022 r. 

BR.0002.1.2022 

XXXVII Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła w trybie zdalnym o godz. 16.00  
Przewodnicząca Rady Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu 
uczestniczy 17 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości: 
Burmistrza Miasta Giżycka Wojciecha Iwaszkiewicza oraz Prezesa Zarządu Giżyckiej 
Ochrony Zdrowia Andrzeja Bujnowskiego.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
Klauzula informacyjna: obrady są transmitowane, a po zakończeniu sesji nagranie obrad jest 

udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej. Udział w posiedzeniu jest jednocześnie 

zgodą na udostępnienie wizerunku oraz przebiegu i udziału w dyskusji. 

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w statutowym terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu XXXVI sesji Rady Powiatu 
w Giżycku z dnia 29 grudnia 2021 r.   

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXVI/2021. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Protokół XXXVI sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 29 grudnia 2021 r. został przyjęty. 

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad XXXVII sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu XXXVI sesji z dnia 29 grudnia 2021 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
6. Sytuacja szpitala w Giżycku – wsparcie placówki przez Powiat Giżycki. 
7. Sprawozdanie Starosty Giżyckiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

za rok 2021. 
8. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu w roku 2021. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji Rady Powiatu 

na rok 2022. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 2022.  
11. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji inwestycji z Gminą Miejską Giżycko 

części zadania inwestycyjnego w pasie drogowym drogi powiatowej nr 4431N. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022. 
13. Sprawy różne. 
14. Zamknięcie sesji.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 

Starosta M. Drzażdżewski przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 
1. Upoważniliśmy kierowników jednostek organizacyjnych Powiatu Giżyckiego jak 

również same jednostki organizacyjne Powiatu Giżyckiego do zaciągania zobowiązań 
w swoim zakresie.  
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2. Zdecydowaliśmy o rozpoczęciu prac nad przygotowaniem projektów, które będziemy 
zgłaszali do Funduszu Inwestycji Strategicznych Polski Ład. Mamy możliwość 
złożenia nawet 5 wniosków – 3 natury ogólnej dedykowane dla wszystkich 
i 2 dedykowane dla obszarów, na których występowały państwowe gospodarstwa 
rolne:   

• wniosek do 5 mln zł  – opracowanie projektu, który zawiera modernizację, 
remont dachów na budynku I Liceum Ogólnokształcącego, II Liceum 
Ogólnokształcącego, Powiatowego Ośrodka Rozwoju Edukacji, sali 
gimnastycznej oraz jednego z bloków internatu Zespołu Szkół Kształtowania 
Środowiska i Agrobiznesu. Do tego projektu chcą również włączyć 
zagospodarowanie terenu wokół placówek oświatowych, przede wszystkim 
wokół Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego, Powiatowego 
Ośrodka Rozwoju Edukacji, Młodzieżowego Ośrodka Socjoterapii oraz małe 
zagospodarowanie terenu przy Zespole Szkół Zawodowych; 

• wniosek do 65 mln zł – dotyczący grupy remontów dróg  i obejmowałby 
remont odcinków dróg między Jurkowem-Lipowem i Gawlikami Wielkimi, 
remont fragmentu drogi Miłki-Lipińskie-Wydminy, remont drogi powiatowej 
Gawliki Wielkie, remont drogi powiatowej na odcinku Kruklin – Siedliska, 
remont drogi powiatowej Knis-Ryn. Ogólna długość tych dróg to ponad 11 km 
na wartość ok. 9,5 mln zł;  

• wniosek do 30 mln zł obejmowałby przebudowę, modernizację dróg 
w miejscowości Kruklanki. Wartość 9.200.000 zł; 

• wnioski na obszary pegeerowskie: jeden do 8 mln zł i tutaj remont mostu na 
Kanale Kula oraz wniosek do 2 mln zł na kontynuację remontu drogi w stronę 
Doby.    

3. Ogłosiliśmy konkurs dla organizacji pozarządowych na dofinansowanie działań 
i realizację projektów, które te organizacje będą zgłaszały. Termin składania ofert 
mija 4 lutego 2022 r. Obszary:  
• kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, 
• kultura fizyczna, 
• profilaktyka i promocja zdrowia, 
• ratownictwo i ochrona ludności, 
• wsparcie organizacji pozarządowych na terenie powiatu giżyckiego poprzez 

prowadzenie doradztwa na rzecz NGO, 
• dofinansowanie wkładu własnego organizacji pozarządowych, 
• edukacja ekologiczna. 

Powołaliśmy również komisję konkursową do opiniowania ofert składanych w tych 
konkursach. 
4. Brał udział w objęciu dowodzenia 41 Batalionem Wojsk Obrony Terytorialnej 

w Giżycku. Nowym dowódcą został ppłk. Adam Książek. Umówili się na spotkanie, 
na którym omówili zasady współpracy.   

5. Odbyło się spotkanie z aptekarzami, na którym pojawiła się kwestia zmiany uchwały 
o godzinach pracy aptek. Uprzedza, że czeka ich zmiana tej uchwały. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
J. Karpiński zapytał o drogę w miejscowości Tros. 
Starosta odpowiedział, że droga zgłoszona jest do Funduszu Drogowego. 
M. Nowakowski zapytał jakiej wielkości jest sala gimnastyczna przy Specjalnym Ośrodku 
Szkolno-Wychowawczym, na którą mieli przygotowane ponad 3 mln zł a ma kosztować 
5 mln zł. 
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Starosta odpowiedział, że sala nie jest duża. Jest to mały obiekt, ale zwraca uwagę, 
że ostatnio w naszym kraju ceny dosyć skoczyły. Wykonawca, który wcześniej złożył 
najlepszą ofertę, nie uzupełnił oferty i w ogłoszonym przetargu po raz drugi nie zgłosił 
ponownie swojej oferty. W tej chwili przetarg czeka na rozstrzygnięcie. Dodał, że nie ma 
wpływu na koszty budowy i nie do niego pretensje w tym zakresie.   
M. Nowakowski stwierdził, że Starosta ma największy wpływ na koszty budowy, ponieważ 
trzeba wybrać taką technologię, która nie kosztuje ponad 10 tys. zł za m2. W tej chwili cena 
za m2 na gotowo obiektów handlowych, które powstają w okolicach Giżycka wynosi ok. 2,5 
tys. zł. Zapytał, czym się różni sala gimnastyczna od obiektu handlowego. Być może błędy 
tkwią w przygotowaniu dokumentacji, w planowaniu.   
Starosta powiedział, że radny jest fachowcem i może zapoznać się z dokumentacją. 
Procedurę przeprowadzają zgodnie z obowiązującym prawem. Jest dokumentacja, jest 
przetarg, zgłaszają się oferenci i można sprawdzić, czy jest to prawidłowo przeprowadzone.    
M. Nowakowski powiedział, że nie ma zastrzeżeń, co do prawidłowości przeprowadzonego 
przetargu. Ma zastrzeżenia do wyboru technologii sali gimnastycznej. 
Starosta zapytał, czy ma rozumieć, że mają się z tego wycofać.     
M. Nowakowski odpowiedział, że nie wie. Dodał, że obejrzy dokumentację.  
Przewodnicząca Rady zaproponowała, żeby radny M. Nowakowski jako specjalista 
zapoznał się z dokumentacją. Na ten moment dalsza dyskusja w tym zakresie nie ma 
większego sensu.   
Starosta dodał, że oczywiście kosztorys inwestorski jest o wiele mniejszy, niż składane 
oferty.  
M. Nowakowski podsumował, że zapozna się z dokumentacją i na następnej sesji zda relacje.  
J. Łożyński zapytał, czy teraz nasze przekazywane środki uzupełniające budżet inwestycyjny 
pozwolą na przystąpienie z najlepszą ofertą do wykonywania, czy ogłaszamy jeszcze jedną 
procedurę przetargową, która będzie odwleczona w czasie. Obawia się, że przy tej dynamice 
wzrostu cen wykonywania inwestycji możemy z naszymi zmianami budżetu inwestycyjnego 
nie nadążyć za wzrostem kosztów inwestycji. Zaproponował podjąć inną formę wyłonienia 
wykonawcy i dostosowywania wymogów wykonawców do naszych możliwości 
budżetowych.   
Starosta powiedział, że nie jest autorem ustawy o zamówieniach publicznych. Przetarg 
muszą odbyć, bo takie mamy prawo. 
J. Łożyński zapytał, czy będzie nowa procedura przetargowa.  
Starosta odpowiedział, że po tej zmianie nie będzie, chyba że wykonawca się wycofa. 
Nie może tego zagwarantować. Jeżeli znowu coś będzie z wykonawcą, będą się w ogóle 
zastanawiali, co dalej z tym robić, kiedy tak ceny rosną a poza tym mają określony czas na 
wykorzystanie pieniędzy zewnętrznych. Ma nadzieję, że teraz uda się już podpisać umowę. 
Właściwie to czekają na dzisiejszą uchwałę.   
Wicestarosta przypomniał, że planowali łącznie na salę 4 mln zł. Dotacji dostali 3 mln zł. 
Kwota 5 mln zł jest o mln większa niż się spodziewali. Propozycje cenowe do zgłaszania 
wniosku były robione ponad rok temu, a ceny o kilkanaście a nawet o dwadzieścia kilka 
procent w ciągu roku poszły w górę. Też chciałby, żeby było mniej, ale rynku nie oszukamy.   
W. Strażewicz powiedział, że oprócz inflacji na ceny ma również wpływ popyt i podaż. 
Przypomniał, że kilkanaście lat temu remontowali Specjalny Ośrodek Szkolno-
Wychowawczy, gdzie zgłosiło się 16 oferentów i remontowali to za 40% wartości 
kosztorysowej. W tej chwili jest dużo środków pomocowych europejskich stąd też popyt na 
usługi budowlane jest bardzo wysoki i to ma przełożenie na ceny. Dołóżmy i zróbmy to dla 
tych dzieci, dla całej społeczności szkolnej, bo ten obiekt jest bardzo potrzebny.  
T. Szostkowski powiedział, że bez przejrzenia projektu nie ma co mówić, bo wiadomo, 
że ceny wzrosły. Teraz tracą tylko czas. Mogą mieć pretensje do siebie, że nie zapoznali się 
z tym projektem. 
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J. Łożyński zapytał Starosty, czy w swoich przetargach korzystają z portali do ogłaszania 
przetargów, co umożliwia dotarcie do wykonawców z terenu całej Polski. Może tutaj jest 
jakiś kluczyk, czy możliwość uzyskiwania niższych cen ofert.   
Starosta odpowiedział, że nie wie jak dokładnie było w tym przypadku, ale dzisiaj to firmy 
są wyposażone w odpowiednie aplikacje, które pokazują im ogłoszenia w tym zakresie. Idzie 
to rzeczywiście na całą Polskę. Przypuszcza, że firmy zgłaszają się zbliżone bardziej do nas 
ze względu na koszty odległościowe. Firmy, które się zgłosiły nie są z Giżycka, ale z naszego 
województwa.  
Innych pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wolne wnioski i zapytania radnych. 
J. Łożyński powiedział, że na poprzedniej sesji poruszał temat aktualizacji wykazu 
powiatowego majątku na portalu BIP. Na dzień dzisiejszy nadal widnieje spis 
inwentaryzacyjny mienia Powiatu Giżyckiego datowany na rok 2009. Odczuwa potrzebę 
aktualizacji, by ten spis był nie starszy jak rok. Chcieliby wiedzieć jakim aktualnie majątkiem 
nieruchomym Powiat dysponuje. Druga kwestia pochodzi od mieszkańca Kruklanek 
i porozumienia zawartego między Zarządem Dróg Powiatowych i Wójtem Gminy Kruklanki 
w zakresie zimowego utrzymania dróg. Porozumienie organizacyjnie przekazuje zadanie 
odśnieżania chodnika Gminie Kruklanki a jezdnia nadal pozostaje w obowiązku 
do utrzymania dla ZDP. Dochodzi do pewnych nieporozumień wynikających z koordynacji. 
Po odśnieżeniu chodnika przez pracowników gminy pług drogowy powiatowy kilkanaście 
minut później odśnieżając jezdnię zasypuje odśnieżony już chodnik. Prawdopodobnie 
w następnej kolejności pracownicy gminy muszą ponownie odśnieżać chodnik. Tutaj coś jest 
jeszcze do przepracowania. W kwestii formalnej zapytał, czy tego typu porozumienie 
samorządowe w oparciu o kodeks cywilny jest właściwe, jeżeli mamy do dyspozycji ustawy 
samorządowe i ustawę o drogach publicznych, która umożliwia zawieranie takich 
porozumień. W tym porozumieniu nie ma przywołanej żadnej podstawy prawnej na mocy, 
której to porozumienie zawarto. Poprosił o odpowiedź pisemną jakie kroki zostaną podjęte 
w tej sprawie, by nie dochodziło do tego typu niegodności dla mieszkańców w kwestii 
odśnieżania. Zapytał, czy Dyrektor ZDP ma delegację Zarządu Powiatu, bo zgodnie z ustawą 
Zarząd Powiatu jest zarządcą dróg powiatowych. W regulaminie pracy ZDP nie widzi takiego 
umocowania, aby dyrektor samodzielnie mógł zawierać porozumienia przekazujące, czy 
przyjmujące zadania właściwe dla danego samorządu. Należałoby umieścić w regulaminie, 
że ma taką delegację.    
Starosta odpowiedział, że jest na etapie wyjaśniania tej sprawy.  
T. Szostkowski stwierdził, że wszyscy, którzy mają obowiązek, jako właściciele posesji, 
odśnieżać swój chodnik wiedzą, że jest to praca na bieżąco. Rano odśnieża, potem jadą pługi 
i to zawalają. Tutaj nie ma co mówić o koordynacji, bo tak to działa.  
M. Nowakowski powiedział, że dostali od Starosty streszczenie uchwały antysmogowej, 
którą ma przyjąć Sejmik Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Uważa, że jest to większy 
problem niż odśnieżanie, na którą stronę śnieg poleci. W uchwale jest określony rok 2029 
albo 2032 na zlikwidowanie wszystkich pieców. Jak mają to powiedzieć mieszkańcom w tej 
chwili, gdzie inne nośniki energii, poza drewnem i węglem, zdrożały niesamowicie. Mają się 
sprawą nie zajmować, bo usłyszał na Komisji, że glos każdego obywatela jest tak samo 
ważny, jak głos lub stanowisko Rady Powiatu. Zapytał, czy nie powinni się zwrócić z apelem 
do Samorządu Województwa W-M, aby do czasu określenia faktycznych i przyszłych cen 
ekologicznych nośników energii wstrzymać się z podjęciem uchwały. Uważa, że powinni 
jako Rada Powiatu wystąpić z apelem do samorządu województwa o wstrzymanie prac 
i odroczenie na jakiś czas przyjęcie uchwały antysmogowej.  
Starosta powiedział, że przesłał ten materiał, bo dzisiejszy czas, to co się dzieje, 
wprowadzenie Polskiego Ładu, inflacja, itd. to wszystko powoduje, że tego typu uchwały 
powinny podlegać szerszej i dłuższej konsultacji. Marszałek deklarował, że ten okres 
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konsultacji będzie przedłużony. Nie wie na jaki czas, ale chyba samorząd województwa 
zauważył, że trzeba przedłużyć ten okres. Po analizie tego dokumentu można zauważyć, 
że właściwie nie ma tam żadnych zadań powiatowych. Samorząd powiatowy z racji 
wykonywania swoich zadań nie jest zaangażowany w wykonanie tej uchwały, natomiast 
gminy tak, bo mają więcej obowiązków. Jeżeli radni uznają, że nasze stanowisko będzie 
potrzebne to tak, chociaż przewiduje, że będzie to bardzo duża dyskusja, która wymagałaby 
zaproszenia specjalistów, którzy wyjaśniliby dokładnie na czym ta uchwała polega i dlaczego 
zawiera takie daty i normy. W całej Polsce podjęto już te uchwały. W Polsce wschodniej 
oprócz województwa podlaskiego i warmińsko-mazurskiego. Zaproponowane zapisy uchwały 
w naszym województwie są jednymi z łagodniejszych w Polsce. Przyjmując stanowisko 
musieliby przeanalizować również podjęte uchwały, żeby się do nich odnieść i mieć jakieś 
porównanie. Nie wie, czy znajdą na to czas. Jeżeli radny Nowakowski będzie wstanie 
przygotować stanowisko to nim się zajmą, ale radziłby wyposażyć je w opracowania 
ekspertów, nie tylko prawne, ale i merytoryczne, które byłyby niezbędne.   
J. Karpiński wrócił do tematu śniegu i powiedział, że Wójt Kruklanek podpisując takie 
porozumienie chciał zrobić dobrze swoim mieszkańcom, żeby ich nie ścigał ZDP i Wójt 
w zakresie obowiązku odśnieżania chodnika przy swoich nieruchomościach. Problem 
narzucania śniegu przez pługi był zawsze, jest i będzie póki będzie padał śnieg.  
M. Nowakowski powiedział, że nie podjęto uchwał w tych dwóch województwach, ponieważ 
zima tu trwa najdłużej, a drugi punkt, że jesteśmy województwem o najniższych dochodach 
na mieszkańca. Natomiast kocioł do ogrzewania kosztuje tyle samo w województwie 
mazowieckim i warmińsko-mazurskim i tu jest problem. Dodał, że na następną sesję 
przygotuje stanowisko.  
M. Lemecha powiedział, że dla osób, które oczekują, że interwencja Starosty, czy Zarządu 
Powiatu wyprostuje kwestie odśnieżania ma złą wiadomość. Ponad 40 lat temu zgłosił 
absurdy ustawy odnośnie odśnieżania polegające na tym, że w kontekście tej ustawy, jeżeli 
pojawi się raptem gołoledź, to właściciel posesji musi ją zlikwidować. Problem jest taki, 
że jeżeli w tym czasie pracuje a jest jedynym mieszkańcem, to czy ma rzucić pracę. Nie ma 
rozstrzygnięcia od 40 lat. W temacie dotyczącym programu województwa wydaje się, 
że niepoważne jest, aby tworzyć poważną podstawę prawną w oparciu o półprawdy. Nie 
będzie zabierał głosu w tej sprawie.     
J. Łożyński zapytał, czy Zarząd Powiatu dysponuje narzędziami programistycznymi 
wspomagającymi zarządzanie, które ułatwiają tworzenie harmonogramu kolejności działań. 
Jeżeli Zarząd tym nie dysponuje, to nie dziwi się, że jest jak jest. 
 Innych wniosków i zapytań nie zgłoszono.  

 
Ad. 6. Sytuacja szpitala w Giżycku – wsparcie placówki przez Powiat Giżycki. 
Przewodnicząca Rady zaznaczyła, że niemal na każdej sesji pojawiały się pytania o sytuację 
w szpitalu i zapewne dzisiaj też będzie trochę pytań, bo nadal szpital jest bliski sercu całej 
Rady, Zarządu i w ogóle Powiatu. Przekazała głos Burmistrzowi Miasta Giżycka.  
Burmistrz Giżycka powiedział, że jego obecność oraz Prezesa Zarządu Giżyckiej Ochrony 
Zdrowia Andrzeja Bujnowskiego jest ściśle związana z korespondencją, którą wysłał do 
samorządów, w tym do samorządu powiatowego. Nie będzie robił wstępów o specyfice 
prowadzenia placówki ochrony zdrowia, bo radni powiatowi doskonale ją znają i mają dużo 
większe doświadczenie, tym bardziej, że oni są w roli tego, który przejął prowadzenie szpitala 
powiatowego pod hasłem szpitala miejskiego. Historia jest kontynuowana z tym, że z nowym 
właścicielem. Zbiegło to się z epidemią z innymi nieprzewidywalnymi rzeczami jak wzrost 
cen nośników energii. Wtrącił, że jako samorząd miejski złożyli uwagi do uchwały 
antysmogowej. Takie uwagi złożyli też przedsiębiorcy z Giżycka produkujący zarówno pelet 
jak i kotły. W jego opinii ta uchwała w tym kształcie nie może zostać podjęta, ponieważ 
preferuje paliwa kopalne importowane o bardzo wysokich cenach a pomija zupełnie biomasę, 
której mamy pod dostatkiem w naszym województwie. Uważa, że powinni solidarnie, 
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pomimo że nie jest to zadanie powiatu, mówić jednym głosem. Z chęcią radnemu 
Nowakowskiemu udostępni ich opinie, opracowania. Zgadza się z jego poglądem, że jako 
samorządy lokalne z województwa warmińsko-mazurskiego, podlaskiego powinni brać pod 
uwagę średnią zamożność naszego społeczeństwa, dostęp do paliw lokalnych jak i długość 
okresu grzewczego.    
Burmistrz Giżycka przedstawił stan bieżący funkcjonowania szpitala oraz kierunki jego 
rozwoju. Podziękował za udzielone dotacje, które zostały wykorzystane w 100 %. Wynik 
finansowy za ostatnie dwa miesiące pokazuje, że sytuacja jest stabilna, wychodzą na 0 
z lekkimi wahnięciami. Ten rok jest bardzo nieprzewidywalny. Są nowe regulacje prawne, 
są wyższe koszty funkcjonowania i ciężko cokolwiek deklarować w styczniu. Jego 
korespondencja wynika z tego, że potrzebują deklaracji, niewiążącej w sensie terminów 
i kwot, ale deklaracji współpracy w przyszłości, po wyczerpaniu zawartego porozumienia. 
Inwestycje w szpitalu będą długoterminowe i długoletnie, więc potrzebują wsparcia 
z instytucji finansowych i niektóre instytucje określiły, że potrzeba gwarantów. Gwarantów, 
którym jest właściciel, ale gdyby też inne samorządy podjęły taką deklarację, że popierają 
kierunek rozwoju szpitala i deklarują wsparcie, że nie jest im obojętne, czy szpital będzie się 
rozwijał, to na pewno pomoże im w negocjacjach z finansowaniem ich inwestycji. 
Ich zamierzenia związane są z rozbudową szpitala bądź budową zupełnie nowego szpitala 
od podstaw na nieruchomościach przekazanych przez powiat. Robią wszystko, żeby szpital 
ustabilizować, żeby działał, oprzeć go na mocnych filarach.              
Prezes Zarządu Giżyckiej Ochrony Zdrowia przedstawił bieżące funkcjonowanie szpitala, 
problemy z tym związane, strategię działań rozwoju, wykorzystanie dotacji z powiatu, 
zakończone inwestycje. Zwrócił się z prośbą do radnych o deklarację dalszego wsparcia 
po upływie terminu obecnej deklaracji wspierania finansowego szpitala.  
Burmistrz Giżycka podziękował wszystkim darczyńcom, którzy wspierają szpital.  
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
W dyskusji kolejno głos zabierali: D. Tarara, Prezes Zarządu GOZ, W. Strażewicz, D. Tarara, 
Prezes Zarządu GOZ, Przewodnicząca Rady, Prezes Zarządu GOZ, Burmistrz Giżycka, 
J. Łożyński, M. Nowakowski, Burmistrz Giżycka, T. Szostkowski, M. Lemecha, M. Dolecka, 
Prezes Zarządu GOZ, Burmistrz Giżycka, J. Łożyński.       
Wystąpienia zawarte są w nagraniu obrad, które stanowi integralną część protokołu. 

Przewodnicząca Rady w podsumowaniu podziękowała Burmistrzowi Giżycka oraz 
Prezesowi Zarządu GOZ za przyjęcie zaproszenia i merytoryczne informacje oraz odpowiedzi 
na zapytania radnych. Ich pytania, uwagi, sugestie to wyraz ogromnego zainteresowania 
Szpitalem Giżyckim i wyraz troski o jego prawidłowe, pozbawione problemów 
funkcjonowanie. Dyskusja na temat szpitala towarzyszy im od co najmniej kilku kadencji. 
Nadal jako Rada Powiatu czują odpowiedzialność za prawidłowe funkcjonowanie szpitala i są 
świadomi, że potrzebny jest jego rozwój i dofinansowanie. Mogą zadeklarować otwartość 
w miarę posiadanych środków, bo tych środków nigdy nie jest za wiele i muszą je mądrze, 
sprawiedliwie i bezpiecznie dla funkcjonowania całego powiatu zabezpieczać. Niemniej 
jednak w imieniu Rady może zadeklarować otwartość na rozmowy, na wsparcie jeżeli będzie 
takie potrzebne.     
 

Ad. 7. Sprawozdanie Starosty Giżyckiego z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku za rok 2021. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi i pytania do przedstawionego 
Sprawozdania.  
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła Sprawozdanie bez uwag. 
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Ad. 8. Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Powiatu w roku 2021. 
Przewodniczący Komisji Stałych Rady Powiatu przedstawili sprawozdania z pracy komisji 
w roku 2021: 

a) Komisja Spraw Społecznych i Edukacji – załącznik nr 4 do protokołu; 

b) Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego – załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się ze Sprawozdaniami nie 

zgłaszając uwag. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji Rady 

Powiatu na rok 2022. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o uwagi do przedstawionych projektów 
planów pracy poszczególnych komisji.  
Uwag i pytań nie wniesiono 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – nie było, brak 

głosu – 2.  

Uchwała Nr XXXVII.231.2022 w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Stałych Komisji 

Rady Powiatu na rok 2022 została podjęta – stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Powiatu na rok 

2022.  

Przewodnicząca Rady zgłosiła dwie autopoprawki:  
1) w miesiącu lutym temat 3 w brzmieniu: „Informacja o działalności Powiatu Giżyckiego 
w zakresie pozyskiwania środków zewnętrznych za rok 2021” zastępuje tematem: 
„Informacja o działalności Powiatu Giżyckiego w zakresie realizacji projektów 
z pozyskanych środków zewnętrznych za rok 2021”; 
2) w miesiącu sierpniu temat 3w brzmieniu „Ocena strategii gospodarki wodno-ściekowej 
w zakresie możliwości zapobiegania odprowadzenia nieczystości z jachtu wprost do wody” 
zmienia na „Informacja o stanie gospodarki wodno-ściekowej w zakresie możliwości 
zapobiegania odprowadzenia nieczystości z jachtu wprost do wody”.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego planu 
pracy. 
J. Karpiński zaproponował, żeby w nowym zapisie tematu w miesiącu lutym zastąpić 
wyrażenie: „za rok 2021” na „w roku 2021”.  
Przewodnicząca Rady przychyliła się do zaproponowanej zmiany.  
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Spraw Społecznych i Edukacji oraz Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr XXXVII.232.2022 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu 

na rok 2022 została podjęta – stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji inwestycji z Gminą Miejską 

Giżycko części zadania inwestycyjnego w pasie drogowym drogi powiatowej nr 4431N. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 
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W związku z otrzymaniem dofinansowania w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: 
Program Inwestycji Strategicznych na zadanie „Przebudowa /rozbudowa odcinka al. 1 Maja 
w Giżycku” Powiat Giżycki zamierza zrealizować inwestycję w 2022 r. 
Na podstawie § 109 Rozporządzenia Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 
2 marca 1999 r. w sprawie warunków technicznych, jakim powinny odpowiadać drogi 
publiczne i ich usytuowanie, droga powinna być oświetlona na skrzyżowaniu na terenie 
zabudowy, przy którym znajdują się budynki użyteczności publicznej, przystanki 
komunikacji zbiorowej, w obrębie przejścia dla pieszych, przejazdu dla rowerzystów i dojścia 
do przystanków komunikacji zbiorowej na terenie zabudowy. Istniejące oświetlenie drogowe 
należące do Gminy Miejskiej Giżycko koliduje z przebudową drogi powiatowej nr 4431N 
i nie spełnia wymagań dotyczących natężenia oświetlenia i rozmieszczenia punktów 
świetlnych według Polskiej Normy. 
Na podstawie art. 18 ust. 1 pkt 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. prawo energetyczne 
(Dz.U. z 2021 r. poz. 716 ze zm.) do zadań własnych gminy w zakresie zaopatrzenia 
w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy finansowanie oświetlenia znajdujących 
się na terenie gminy dróg gminnych, dróg powiatowych i dróg wojewódzkich. 
Mając na względzie powyższe zachodzi konieczność wspólnej realizacji inwestycji 
w zakresie przebudowy istniejącego oświetlenia w ramach zadania pn.: „Przebudowa 
/rozbudowa odcinka al. 1 Maja w Giżycku” i przekazanie Gminie Miejskiej Giżycko 
po zrealizowaniu zadania oświetlenia ulicznego przebudowanego w ramach inwestycji. 
Dodatkowo należy nadmienić, że Gmina Miejska Giżycko zamierza udzielić dotacji celowej 
w wysokości 500 000,00 zł na wykonanie zadania „Przebudowa /rozbudowa odcinka 
al. 1 Maja w Giżycku” w zakresie przebudowy oświetlenia i przebudowy drogi. 
W związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia niniejszej uchwały. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.   
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr XXXVII.233.2022 w sprawie wspólnej realizacji inwestycji z Gminą 

Miejską Giżycko części zadania inwestycyjnego w pasie drogowym drogi powiatowej nr 

4431N została podjęta – stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Protokół głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2022. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dochody i wydatki: 
Rozdz.80146 i rozdz.80185 – zmiany dotyczą realizacji projektów finansowanych w 100% 
ze środków unijnych: 

1) Edukacja zdalna bez tajemnic w powiatach: giżyckim i węgorzewskim – projekt 
kontynuowany z 2021 r., celem jest wsparcie kadr Powiatowego Ośrodka doskonalenia 
Nauczycieli i Biblioteki Pedagogicznej w Giżycku, nauczycieli i dyrektorów szkół 
i przedszkoli do prowadzenia lub organizacji edukacji zdalnej z wykorzystaniem 
zintegrowanej platformy edukacji, 

2) TIK-amy z kulturą w sieci – projekt realizowany przez I LO w partnerstwie z dwiema 
szkołami w Grecji. Celem projektu jest nabycie umiejętności bezpiecznego 
i świadomego posługiwania się  narzędziami TIK przez młodzież i kadrę oraz 
wzmocnienie kompetencji językowych. Przewidywany budżet projektu wynosi 
224.678 zł, 
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3) Rozwój kompetencji uczniów z Giżycka – projekt realizowany przez II LO. Głównym 
celem jest rozwijanie talentów, wsparcie uczniów ze słabszymi wynikami 
edukacyjnymi poprzez działania włączające, rozwój kompetencji językowych. 
Przewidywany budżet projektu wynosi 258.365 zł, 

4) Europejski staż zawodowy - pewny start na rynku pracy - celem projektu jest 
podniesienie kompetencji zawodowych i językowych oraz zdobycie doświadczenia 
w organizowaniu staży i realizacji projektów międzynarodowych. Projekt realizuje 
ZSZ, przewidywany budżet projektu wynosi 277.502 zł   

Rozdz.60014 i rozdz.80102 – dotyczy przesunięć środków własnych w kwocie 680.956 zł 
z zadania pn. „Rozbudowa mostu przez Kanał Kula” na zadanie pn. „Budowa sali 
gimnastycznej przy SOSW”  w  celu rozstrzygnięcia przetargu. Wniosek o dofinansowanie 
obudowy mostu zostanie złożony do Programu Inwestycji Strategicznych w ramach 
Rządowego Funduszu Polski Ład.    
Rozdz.80115, rozdz.80120, rozdz.80140, rozdz.85410, rozdz.85417 – zmiany dotyczą 
zabezpieczenia środków w łącznej kwocie 88.570 zł na opracowanie dokumentacji 
do wniosków o dofinansowanie ze środków Programu Inwestycji Strategicznych w ramach 
Rządowego Funduszu Polski Ład prac remontowych i inwestycyjnych w budynkach 
jednostek oświatowych, z tego: 
1) Opracowanie inwentaryzacji budynku internatu i dokumentacji kosztorysowej na pokrycie 

dachu z wymianą obróbek blacharskich bloku D ZSKŚiA – 15.000 zł, 
2) Opracowanie dokumentacji na przebudowę łącznika między szkoła a salą gimnastyczną 

i utworzenie miejsca rekreacji dla uczniów ZSZ – 2.000 zł, 
3) Opracowanie dokumentacji do remontu dachu budynku głównego szkoły I LO – 2.800 zł, 
4) Opracowanie dokumentacji na remont dachu budynku szkoły II LO – 18.770 zł, 
5) Opracowanie dokumentacji na remont nawierzchni placu szkoły CKZiU – 15.000 zł, 
6) Opracowanie dokumentacji na remont dachu PORE – 8.000 zł, 
7) Opracowanie dokumentacji na wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych 

do budynku PORE -2.000 zł, 
8) Opracowanie dokumentacji na wykonanie drogi dojazdowej do budynku PORE– 10.000 zł, 
9) Opracowanie dokumentacji kosztorysowej na wymianę pokrycia dachu hali sportowej 

ZSKŚiA – 15.000 zł. 
Środki na ten cel przesuwa się z rozdz.85417, § 2830 (plan dotacji przewidzianej dla 
szkolnych schronisk młodzieżowych).  
Rozdz.85311, rozdz.85508 – dotyczy zwiększenia planu dotacji dla Warsztatów Terapii 
Zajęciowej w związku ze zmianą rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie algorytmu 
przekazywania środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
samorządom wojewódzkim i powiatowym (Dz.U. z 2022 poz.3), w wyniku czego udział 
Powiatu w finansowaniu działalności WTZ w 2022 r. wzrasta o łączną kwotę 7.200 zł, z tego 
dla WTZ w Giżycko o 4.320 zł, a dla WTZ w Rynie o 2.880 zł. Środki na ten cel przesuwa się 
z rozdz. 85508, § 3110 (świadczenia społeczne dla rodzin zastępczych).   
Ponadto nadaje się nowe brzmienie załącznikowi Nr 11 - Środki  rządowych funduszy 
na zadania Powiatu Giżyckiego planowane do realizacji na rok 2022. W pierwszej tabeli 
dotyczącej środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych (RFIL) w kol. 8 wskazano 
rozdz.80120 a winien być rozdz.80102.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi. 
J. Łożyński powiedział, że jest zwolennikiem profesjonalnego podejścia do zarządzania także 
w samorządzie. Istotą jest tu stosowanie rozwiązań maksymalizujących relację efektów 
do nakładów. Ponad dwa lata temu złożył interpelację dotyczącą inwentaryzacji powierzchni 
w placówkach powiatowych nadających się do instalacji elektrowni fotowoltaicznych celem 
produkcji energii elektrycznej na potrzeby własne jednostek. Podziękował za uzyskaną 
wówczas odpowiedź. Zgodnie z jego prośbą w odpowiedzi zawarto wykaz powierzchni 
nadających się pod instalacje z jednoczesnym wykazem zapotrzebowania poszczególnych 
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jednostek na energię elektryczną. Zaprezentował graficzne przedstawienie odpowiedzi. 
Zakładając, że wystąpią ograniczenia techniczne redukujące zdolność produkcyjną o połowę, 
to gro jednostek w bilansie rocznym mogłoby zaspokoić swoje potrzeby darmową energią ze 
słońca. Uwzględniając mnogość programów wsparcia finansowego takich inwestycji prosi 
Starostę o uwzględnienie tych możliwości w podejmowanych projektach inwestycyjnych 
dotyczących powiatowych jednostek, aby w kolejnym roku unikali kosztów utraconych szans. 
W dobie drożejącej energii z jednoczesną skromnością powiatowego budżetu uważa to za 
zasadne. Projekt uchwały dotyczy wykonywania dokumentacji modernizacji pokrycia 
dachowego i jest to odpowiedni moment, aby ten fakt uwzględnić w naszych planach. 
Starosta powiedział, że polecił przygotowanie modernizacji dachów pod takim kątem, żeby 
mogły ewentualnie unieść instalacje fotowoltaiczne w przyszłości. Nie przesądza jeszcze 
o takich decyzjach, dlatego że dzisiaj pojawiają się zupełnie inne problemy, niż jeszcze 2 lata 
temu. Firmy energetyczne, które prowadzą dystrybucję energii elektrycznej niechętnie patrzą 
dziś na produkcję energii elektrycznej z fotowoltaiki tłumacząc, że istnieje problem 
z magazynowaniem energii. Dzisiaj trzeba przeprowadzać analizę o wiele głębszą, 
obejmującą potencjalną możliwość magazynowania, co jest bardzo drogie. Dachy jeżeli uda 
się wyremontować z Polskiego Ładu będą przystosowane i będą myśleli o następnych 
krokach. Zgłosił już uwagę, żeby przy kosztorysowaniu i planach wziąć to pod uwagę.    
T. Szostkowski stwierdził, że na problemy z dystrybutorami energii elektrycznej pojawiły się 
rozwiązania. Zgadza się z radnym Łożyńskim, że trzeba przygotować konstrukcje dachowe 
pod te instalacje. Są instalacje off grid, czyli niepodłączone, nieoddające energii do sieci 
a wykorzystujące ją np. w dzień. Najprostsze magazynowanie energii to jest ciepła woda do 
celów użytkowych.          
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisje: Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Spraw Społecznych i Edukacji 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – nie było, „wstrzymujący się” – 6.  

Uchwała Nr XXXVII.234.2022 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 

2022 została podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 13. Sprawy różne. 

Starosta zapytał radnego Łożyńskiego, czy uwaga dotycząca aktualizacji majątku jest do 
sprawozdania z wykonania budżetu, w którym stan majątku przedstawiony jest corocznie. 
J. Łożyński wyjaśnił, że w BIP jest pozycja mienie powiatu i tam jest wykaz majątku, który 
kończy się na roku 2009. Obowiązek aktualizowania BIP jest przynajmniej co do roku 
i uważa, że powinno być to uzupełnione.  
J. Łożyński przedstawił treść interpelacji, którą złożył w okresie międzysesyjnym dotyczącą 
organizowania Punktu Izby Wytrzeźwień w Giżycku.  
Starosta poinformował, że przygotuje odpowiedź na interpelację. Na dzisiaj może 
powiedzieć, że w Polsce funkcjonuje lekko ponad 30 izb wytrzeźwień w wielkich miastach, 
bo je na to stać. Nie zna powiatu ziemskiego, poza Powiatem Poznańskim, który by 
je organizował. To jest kwestia naszego wyboru, bo ustawa o wychowaniu w trzeźwości 
rzeczywiście mówi, że izbę wytrzeźwień organizuje samorząd gminny powyżej 50 tys.  
mieszkańców bądź powiat. Do nas należy wybór, czy będziemy realizowali to zadanie, czy 
inne, które już realizujemy, bo będą musieli z czegoś zrezygnować.   
Innych spraw nie zgłoszono.  

 

 

Ad. 14. Zamknięcie sesji.   
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Wobec wyczerpania porządku obrad XXXVII sesji o godz. 19:16 Przewodnicząca Rady 
zamknęła obrady online.   
 
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 

Sporządziła                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  

 

Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


